

## **Criminal Charges Laid in Relation to Missing Shropshire Sheep**

December 5, 2012, Guelph: The CFIA has just announced that criminal charges have been laid following an investigation into the removal of 31 Shropshire sheep from a federally quarantined farm in Eastern Ontario on or about April 2, 2012.

The Canadian Sheep Federation supports the continued actions of the Canadian Food Inspection Agency in relation to this case, and continues to support national scrapie eradication measures in the interest of controlling the disease and protecting the remainder of the national sheep flock. Scrapie eradication is essential to the long-term sustainability of the Canadian sheep industry. “The actions taken during the course of this scrapie investigation have jeopardized the health and safety of the national flock” said Andrew Gordanier, Chairman of the Canadian Sheep Federation, adding that “as regrettable as the situation is, this type of criminal activism is not endorsed by a progressive sheep industry”.

Scrapie is a devastating neurological disease affecting sheep and goats. A positive case of scrapie can mean a significant loss for producers as well as the industry. The epidemiology of the disease makes it difficult to detect and control the spread of scrapie, and as such all known and suspect cases need to be controlled in the interest of protecting the remainder of the domestic sheep population. Scrapie also plays a significant role in market access. Disease eradication efforts are essential to building a robust trade based industry that will support the vibrancy and long-term sustainability of the Canadian livestock industries.

The Canadian Sheep Federation remains dedicated to eradicating scrapie from Canada and in doing so works to protect the national flock and create ever-improving market access opportunities.

For more information on scrapie:

- Call 1.888.684.7739 or 1.866.534.1302

- Visit [www.cansheep.ca](http://www.cansheep.ca) or [www.scrapiecanada.ca](http://www.scrapiecanada.ca)

The Canadian Sheep Federation is a national non-profit organisation that represents all Canadian sheep producers. its mission is to further the viability, expansion and prosperity of the Canadian sheep industry.

-30-

### **Des accusations criminelles sont portées dans l'affaire des moutons Shropshire disparus**

Le 5 décembre 2012, Guelph : L'Agence canadienne d'inspection des aliments (ACIA) vient d'annoncer que des accusations criminelles ont été déposées à la suite d'une enquête sur le retrait de 31 moutons Shropshire d'un élevage mis en quarantaine par le gouvernement fédéral dans l'Est de l'Ontario aux alentours du 2 avril 2012.

La Fédération canadienne du mouton a appelé l'ACIA à poursuivre son intervention dans cette affaire et continue à appuyer les mesures nationales d'éradication de la tremblante du mouton afin de lutter contre cette maladie et de protéger le reste du cheptel national. L'éradication de la tremblante du mouton est essentielle à la viabilité à long terme de l'industrie ovine canadienne. « Les gestes qui ont été posés durant cette enquête sur la tremblante portent atteinte à la santé et à la sécurité du cheptel national » a indiqué Andrew Gordanier, président de la Fédération canadienne du mouton, qui ajoute : « Aussi regrettable que soit la situation, ce genre d'activisme criminel n'est pas avalisé par une industrie ovine progressiste. »

La tremblante du mouton est une maladie neurologique dévastatrice qui affecte les moutons et les chèvres. Un cas positif de tremblante peut entraîner des pertes considérables pour les producteurs et pour l'industrie. L'épidémiologie de cette maladie fait qu'il est difficile de la déceler et d'en limiter la propagation; c'est pourquoi tous les cas connus et soupçonnés doivent être contrôlés afin de protéger le reste de la population ovine du pays. La tremblante du mouton joue aussi

un rôle important dans l'accès aux marchés. Les efforts pour l'éradiquer sont essentiels à l'édification d'une industrie d'exportation robuste qui appuiera le dynamisme et la viabilité à long terme du secteur canadien de l'élevage.

La Fédération canadienne du mouton demeure vouée à éradiquer la tremblante au Canada et, ce faisant, travaille à protéger le cheptel national et à améliorer continuellement les possibilités d'accès aux marchés.

Pour plus de détails au sujet de la tremblante du mouton :

- Composez le 1.888.684.7739 ou le 1.866.534.1302
  - Visitez [www.cansheep.ca](http://www.cansheep.ca) ou [www.scrapiecanada.ca](http://www.scrapiecanada.ca)

La Fédération canadienne du mouton (FCM) est un organisme à but non lucratif qui représente tous les producteurs de moutons du Canada. Sa mission est d'accroître la viabilité, l'expansion et la prospérité de l'industrie canadienne du mouton.